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         KS-BOR.0002.62.2017  
 
Protokół  
Nr XXXIII/2017  
XXXIII sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 28 grudnia 2017 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:05 
Spośród 30 radnych obecnych było: 28 radnych 
Zakończenie posiedzenia 28.12.2017 r., godz. 13:55 
                                                                                                                                                                                                                                                                
1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek powitał serdecznie radnych województwa, zarząd 
województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz pracowników Urzędu 
Marszałkowskiego. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

 
Załącznik nr 1, 2 

 
 

Przewodniczący Sejmiku poprosił Marszałka Województwa o zabranie głosu. 
 
Marszałek Województwa i Przewodniczący Sejmiku wręczyli wyróżnienia dla Szpitali 

województwa warmińsko-mazurskiego, które otrzymały wysoką lokatę w rankingu szpitali. 
Wyróżnienia otrzymał: Wojewódzki Specjalistyczny Szpital Dziecięcy w Olsztynie, Wojewódzki 
Szpital Specjalistyczny w Olsztynie oraz Samodzielny Publiczny Zespół Gruźlicy i Chorób Płuc  
w Olsztynie. Marszałek Województwa podkreślił, że Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala  
Specjalistycznego w Olsztynie, p. Irena Kierzkowska otrzymała również tytuł menadżera 
medycznego roku. Podziękował za dobrze wykonywaną pracę i realizację zadań  
w szpitalach na rzecz społeczeństwa regionu.  

 
Załącznik nr 3 

 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Gruźlicy i Chorób Płuc  

w Olsztynie, p. Irena Petryna w imieniu wyróżnionych podziękowała m.in. za wsparcie 
działalności szpitali. Dodała, że podejmowane działania mają służyć rozwojowi ochrony zdrowia na 
Warmii i Mazurach. Nadmieniła, że dołożą wszelkich starań, aby szpitale Warmii i Mazur były 
najlepsze w kraju.  

 
Marszałek Województwa pogratulował również Pani Inspektor Monice Błaut otrzymania 

tytułu Mistrza Finansów Publicznych w 2017 roku w jednostkach samorządowych.  
 
2.  Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, iż w punkcie sprawy różne planowane jest 

przyjęcie Stanowiska Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie ustanowienia  
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w województwie warmińsko-mazurskim roku 2018 Rokiem Jubileuszu 100-lecia odzyskania przez 
Polskę Niepodległości oraz Stanowiska Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
w sprawie proponowanych zmian w funkcjonowaniu Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska  
w Olsztynie. 
 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. Ponieważ nie było uwag, 
porządek obrad kształtował się następująco: 
 

 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039 – referujący: Marszałek 
Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko- 
Mazurskiego na 2017 rok – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Województwa Warmińsko- 
Mazurskiego, które w 2017 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego – 
referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2018 
rok – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039 – referujący: Marszałek Województwa  
p. Gustaw Marek Brzezin. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji z realizacji Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 w zakresie zadań delegowanych Samorządowi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego”  – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek 
Zarządu Województwa.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji o realizacji współpracy 
międzynarodowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2017 roku” – referujący:  
p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z działalności Biura 
Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli za okres grudzień 
2016 r. – listopad 2017 r.” – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 
Województwa.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu gospodarki 
odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2011-2016 w latach 2014-
2016” – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji o stanie i rozwoju kultury  
w województwie warmińsko-mazurskim” – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, 
Wicemarszałek Województwa. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2018-2022” – referująca: 
p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wojewódzkiego Programu Wspierania 
Rodziny i Systemu Pieczy Zastępczej w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 
2018-2022” – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
do międzynarodowej Federacji EUROPARC – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek 
Zarządu Województwa. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu porozumienia o współpracy pomiędzy 
Województwem Warmińsko-Mazurskim (Rzeczpospolita Polska) a Regionem Umbria 
(Republika Włoska) – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie Skarlińskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu – 
referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jezior Legińsko-
Mrągowskich – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przez Pana A.R. i Panią I.R. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 
uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 
listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
obwody łowieckie” – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przez Panią M.W. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały 
Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 
2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody 
łowieckie” – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przez Panią D.M. i Pana J.M. do usunięcia naruszenia prawa 
dotyczącego uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie” – referująca: p. Sylwia Jaskulska, 
Członek Zarządu Województwa. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przez Panią D.S. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr 
XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 
2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody 
łowieckie” – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie ponownego wezwania Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego przez Pana A.F. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 
uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 
listopada 2008 r. w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
obwody łowieckie” – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego Nr XIV/275/12 z dnia 21 lutego 2012 r. w sprawie zasad gospodarowania 
mieniem Województwa Warmińsko-Mazurskiego, zasad nabywania, zbywania, 
zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania  
na okres dłuższy niż 3 lata i zasad gospodarowania aktywami trwałymi samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2012 r. 
poz.1224, z późn zm.) – referujący: p. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy  
na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, 
w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, 
Wicemarszałek Województwa. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dwudziestu gminom  
w województwie warmińsko-mazurskim w formie dotacji celowych z przeznaczeniem 
na realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem i świadczeniem 
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usług opiekuńczych w formie teleopieki w 2018 roku – referująca: p. Wioletta Śląska-
Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Giżyckiemu, Ostródzkiemu, 
Piskiemu, Gołdapskiemu, Oleckiemu, Mrągowskiemu, Bartoszyckiemu, Iławskiemu, 
Działdowskiemu, Nowomiejskiemu, Ełckiemu, Olsztyńskiemu oraz Miastu Lidzbark 
Warmiński pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2018 r. 
działalności Powiatowych Bibliotek Pedagogicznych oraz Miejskiej Biblioteki 
Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim – referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, 
Wicemarszałek Województwa. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na rok 2018 - referujący: Przewodniczący 
Sejmiku p. Jan Bobek. 

31. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  
32. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
33. Wnioski i oświadczenia radnych. 
34. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji Sejmiku z dnia 27.11.2017 r. 
35. Sprawy różne. 
36. Zamknięcie Sesji. 

 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między posiedzeniami 

sesji. 
 

     Załącznik nr 4 
 

Radny Patryk Kozłowski „proszę o informację, czego dotyczy zmiana uchwały Nr 
60/1019/16/V Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 15 listopada 2016 r.  
w sprawie podjęcia decyzji o dofinansowaniu Projektu, dla którego Beneficjentem jest 
Województwo Warmińsko-Mazurskie pt. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 545  
z przebudową dwóch skrzyżowań w m. Nidzica wraz ze wschodnim wylotem drogi 604” w ramach 
Osi Priorytetowej 7 Infrastruktura transportowa, Działanie 7.1 Infrastruktura drogowa o znaczeniu 
regionalnym Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
lata 2014-2020. Proszę również o wyjaśnienie, o jakie dofinansowanie chodzi i na co ma zostać 
przeznaczone”. 
 

Radny Józef Dziki „Zabezpieczenie środków na remont drogi wojewódzkiej nr 528 na 
odcinku Morąg-Miłakowo. Mimo pism zwracających się do Samorządu Województwa pozostały 
lakoniczne odpowiedzi – brak środków itp. Droga jest w fatalnym stanie szczególnie pobocza, 
gdzie wymijanie pojazdów szczególnie nocą jest bardzo niebezpieczne, co grozi wypadkiem  
i zagrożeniem życia tak kierowców jak i pieszych. Czy ta droga będzie ujęta w budżecie 
województwa na 2018 rok? Gmina Miłakowo jest chyba najbardziej zaniedbana jeżeli chodzi o stan 
drogi wojewódzkiej”. 

„Wnoszę o docenienie osiągnięć Klubu „SMOK” z Ornety i spotkania się  
z uczestnikami, medalistami wielu imprez, także międzynarodowych. Poczują się docenieni, jak 
inne grupy sportowe przez Samorząd Województwa”. 
 
 

Przewodniczący Sejmiku przypomniał radnym, że interpelacje składa się w punkcie 4 
porządku obrad: interpelacje i zapytania.  

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

zamknął ten punkt. 
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Marszałek Województwa odniósł się do powyższych wypowiedzi i poinformował, że radni 
otrzymają  odpowiedź na piśmie na zadane pytania. Dodał, że z Klubem i jego przedstawicielami 
chętnie się spotka i podziękował radnemu za informację. Nadmienił, że nie wszystko Departament 
jest w stanie zauważyć. Dodał, że Departament będzie miał teraz na uwadze, żeby nawiązać kontakt 
z tym klubem. 
 
4. Interpelacje i zapytania. 
 

Radny Patryk Kozłowski „w imieniu Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II, 
który zwrócił się z wnioskiem o umożliwienie wyznaczenia przystanku autobusowego dla 
autobusów szkolnych przy drodze wojewódzkiej nr 545 przy posesji Napiwoda nr 20, proszę  
o zainteresowanie się tematem i w miarę możliwości spełnienie prośby oraz podjęcie działań w tym 
zakresie”. 

 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 5 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 
 

 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko- Mazurskiego na 

2017 rok. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr6 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 
 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu Województwa Warmińsko- Mazurskiego, 

które w 2017 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 7 
 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  
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Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2018 

rok. 
 

Przewodniczący Sejmiku poprosił Marszałka Województwa o zabranie głosu.  
 

Marszałek Województwa poinformował, że w dniu 25 września br. Zarząd Województwa 
przyjął wytyczne do opracowania projektu budżetu na 2018 rok i wieloletniej prognozy finansowej. 
Przy opracowywaniu założeń do budżetu na rok przyszły brane były pod uwagę różne warianty, 
jednak ostatecznie o przedłożonej projekcji planowanych wydatków, szczególnie w zakresie 
inwestycji, zdecydował poziom dotychczasowego zadłużenia oraz konieczność spełnienia 
odpowiednich wskaźników w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2018-2039. Dodał, że 
należy pamiętać o relatywnie niskim poziomie planowanych dochodów, spowodowanym niższymi 
wpływami z udziałów w podatku CIT, które zaplanowane zostały w oparciu o przewidywane 
wykonanie roku 2017. Omówił najważniejsze z wytycznych, które zostały uwzględnione  
w projekcie budżetu.  Marszałek podkreślił, że w projekcie budżetu na 2018 rok planuje się 
zabezpieczenie środków m.in. na: funkcjonowanie lotniska i promocję połączeń  
z wyłączeniem inwestycji, które zostaną ewentualnie wprowadzone w ciągu przyszłego roku  
w zależności od sytuacji finansowej, utrzymanie sieci szerokopasmowego Internetu, 
dofinansowanie programu pn. „ Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego”, dotację dla Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Olsztynie na 
dofinansowanie termomodernizacji budynku administracyjnego, wsparcie finansowe Uniwersytetu 
Warmińsko – Mazurskiego na uruchomienie i funkcjonowanie Międzywydziałowej Szkoły 
Przedsiębiorczości, zabezpieczenie 50% udziału w realizacji budowy ciągu pieszo – rowerowego 
wzdłuż drogi wojewódzkiej Nr 600 na terenie Gminy Szczytno, udzielenie dotacji Wojewódzkiemu 
Specjalistycznemu Szpitalowi Dziecięcemu w Olsztynie na dofinansowanie wieloletniego zadania 
„Rozbudowa, nadbudowa, przebudowa bryły A Wojewódzkiego Szpitala Dziecięcego w Olsztynie 
przy ul. Żołnierskiej 18 a i zakup wyposażenia w celu dostosowania jej do potrzeb 
wielospecjalistycznego kompleksowego leczenia dzieci”, udzielenie dotacji Samodzielnemu 
Publicznemu Zespołowi Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie na dofinansowanie wieloletniego 
zadania „Rozbudowa i przebudowa bryły C budynku na potrzeby bloku operacyjnego, oddziału 
intensywnej terapii oraz oddziału torakochirurgii z chirurgią jednego dnia”, utrzymanie instytucji 
kultury wraz z wkładem własnym do przedsięwzięć inwestycyjnych w obiektach kultury, 
zakończenie likwidacji Zarządów Melioracji i Urządzeń Wodnych, które od nowego roku przejęte 
zostaną przez przedsiębiorstwo Wody Polskie, uroczystości związane z obchodami dwóch ważnych 
rocznic, czyli 100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości oraz 20-lecia istnienia samorządów 
wojewódzkich. 

Poinformował, że w ramach umowy wieloletniej, w projekcie budżetu na 2018 rok duże 
środki finansowe zaplanowane zostały na wsparcie funkcjonowania i rozwój kolei regionalnych. 
Jak co roku Samorząd Województwa wykonywał będzie również zadania zlecone z zakresu 
administracji rządowej, w tym prowadzenie Ośrodka Adopcyjnego. W ramach zadań własnych 
natomiast na uwagę zasługują także środki finansowe zaplanowane na oświatę, politykę społeczną, 
wsparcie organizacji pozarządowych, Policji, Ochotniczych Straży Pożarnych oraz zadań z zakresu 
ratownictwa wodnego.  

Marszałek Województwa nadmienił, że budżet na 2018 rok zapewnia bezpieczny poziom 
finansowania zadań własnych w dziedzinie transportu kolejowego i lotniczego. Zarówno  
w budżecie jak i wieloletniej prognozie finansowej zadania te zajmują szczególnie ważne miejsce 
przede wszystkim z uwagi na skalę planowanych wydatków, które w dużej części objęte są 
wieloletnimi umowami zapewniającymi świadczenie usług przewozowych oraz spłatę emisji 
obligacji związanych z budową lotniska.  Omówił projekt budżetu i dodał, że zgodnie z ustawą  
o finansach publicznych niezależnie od budżetu organ stanowiący przyjmuje także Wieloletnią 
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Prognozę Finansową, której wskaźniki w istotny sposób wpłynęły na projekt budżetu. Wieloletnia 
prognoza finansowa obligatoryjnie powinna obejmować okres roku budżetowego oraz co najmniej 
trzech kolejnych lat budżetowych. Przedłożona Prognoza obejmuje lata 2018-2039. Liczba lat  
w przedłożonej prognozie wynika z okresu spłaty kredytów zaciągniętych i przewidywanych do 
zaciągnięcia przez Samorząd. Przyjęte w prognozie założenia zapewniają spełnienie wymogów 
ustawy o finansach publicznych odnośnie relacji obsługi zadłużenia. Odpowiedni margines 
bezpieczeństwa w przyjętych założeniach, począwszy od roku 2018 do końca okresu 
prognozowania, pozwala na spełnienie ustawowych ograniczeń dotyczących zadłużenia. 

Marszałek Województwa zwrócił uwagę, iż najważniejszym dyrektywnym parametrem 
Wieloletniej Prognozy Finansowej jest tzw. nadwyżka operacyjna, którą zgodnie z ustawową 
definicją stanowi różnica przewagi dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi. Przedłożone 
przez Zarząd Województwa dokumenty planistyczne przewidują wystąpienie takiej nadwyżki. 
Zaznaczył, że w przypadku braku nadwyżki operacyjnej Regionalna Izba Obrachunkowa byłaby 
zobligowana do wydania, tylko na tej podstawie, negatywnej opinii o projekcie budżetu i WPF na 
2018 rok. Marszałek Województwa poinformował, że do Sejmiku i Zarządu Województwa 
wpłynęła opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat projektu budżetu oraz wieloletniej 
prognozy finansowej. Oba te dokumenty zaopiniowano pozytywnie. Dodał, że opinie Regionalnej 
Izby Obrachunkowej zostały przekazane Radnym. Podziękował za realizację poprzednich budżetów 
i poprosił o przyjęcie budżetu na 2018 rok. Podkreślił, że budżet na rok 2018 jest budżetem 
inwestycyjnym i bezpiecznym w realizacji.  
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  z dnia 8 grudnia 2017, który pozytywnie zaopiniował: projekt uchwały budżetowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2018 rok, projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039 oraz możliwość sfinansowania przez 
Województwo Warmińsko-Mazurskie deficytu budżetu przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej na 2018 rok.  

 
Załącznik nr 8 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wszystkie Komisje stałe Sejmiku Województwa 

tj. Komisja Strategii Rozwoju, Komisja Współpracy Międzynarodowej, Komisja Kultury  
i Edukacji, Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu, Komisja Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Komisja Samorządu 
Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego, Komisja ds. Mniejszości Narodowych 
 i Etnicznych oraz Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Dodał, 
że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 
Załącznik nr 9 

 
 
Przewodniczący Sejmiku poprosił o zabranie głosu przez Przedstawicieli Klubu Radnych.  

 
Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, p. Patryk Kozłowski  

w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości zwrócił uwagę m.in. na to, że zapisy, które 
znajdują się w projekcie budżetu na rok 2018  nie spowodują, że województwo znajdzie się  
w czołówce województw. Nadmienił, że w budżecie zauważalny jest duży deficyt, dług, który 
wzrósł. Odniósł się do wzrostu wydatków majątkowych, o którym mówił Pan Marszałek  
i podkreślił, że zdaniem Klubu jest dużo lepiej biorąc pod uwagę budżet zeszłoroczny, ale  
w porównaniu z innymi województwami, region Warmii i Mazur wypada gorzej. Zdaniem Klubu 
oszczędności należałoby szukać w innym miejscu, a nie poprzez zmniejszanie środków na 
instytucje kultury.  Dodał, że dużo środków przeznaczonych jest na inwestycję związaną  
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z internetem szerokopasmowym, która nie funkcjonuje tak jak powinna, a generuje olbrzymie 
koszty. Zdaniem Klubu właśnie przy tej inwestycji należałoby szukać oszczędności. Odniósł się do 
portu lotniczego Olsztyn-Mazury i dodał, że obecnie realizowane są dwa połączenia na które 
przeznaczane są duże środki i zdaniem Klubu należałoby to przemyśleć, czy  duże inwestowanie 
środków jest zasadne.  Poinformował, że Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości będzie głosował 
przeciw przyjęciu budżetu na rok 2018. 
 

Przewodnicząca Klubu Radnych PO, p. Bernadeta Hordejuk odniosła się do wypowiedzi 
przewodniczącego Klubu Prawa i Sprawiedliwości, p. Patryka Kozłowskiego i podkreśliła, że 
rozpatrywany jest projekt budżetu na rok 2018, a mowa była o podsumowaniu roku 2017. Odniosła 
się tylko do projektu budżetu na rok 2018 i podkreśliła, że zgadza się z przedmówcą, że ważne jest, 
żeby województwo warmińsko-mazurskie  znalazło się w czołówce województw rozwijających się, 
ale województwo jest jednym z biedniejszych regionów. Podkreśliła, że aby to województwo się 
rozwijało niezbędne są inwestycje w ramach RPO, czy też w ramach innych programów 
rządowych. Dodała, że istotna jest współpraca samorządu województwa z  instytucjami rządowymi. 
Poinformowała, że Klub Platformy Obywatelskiej będzie głosował za przyjęciem budżetu na rok 
2018. Zdaniem Klubu jest to budżet inwestycyjny, natomiast spadek dochodów spowodowany jest 
spadkiem dochodów z podatku CIT, na które województwo nie ma wpływu.  
 

Przewodniczący Klubu Radnych PSL, p. Edward Adamczyk powiedział m.in., że 
Członkowie Klubu Radnych PSL po analizie budżetu Województwa na rok 2018 stwierdzili, że jest 
on  optymalny i bardzo ambitny. Dodał, że ma nadzieję, że sytuacja związana ze zmniejszonym 
wpływem z podatku CIT zostanie wyjaśniona i się poprawi. Podkreślił, że w roku 2018 dużo 
środków przeznaczonych będzie na drogi, które są bardzo istotne dla rozwoju całego województwa.  
Odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Klubu PiS na temat Portu Lotniczego i Internetu 
Szerokopasmowego. Podkreślił, że Port Lotniczy jest  w fazie początkowej  swojej działalności  
i trudno oczekiwać  żeby pokrył ze swoich dochodów wszystkie swoje wydatki. Dodał, że 
inwestycja związana z Internetem Szerokopasmowym generuje duże koszta, które należy pokryć, 
gdyż związane to jest z realizacją projektu. Podkreślił, że budżet na rok 2018 jest budżetem 
realnym, w miarę bezpiecznym i poinformował, że Klub Radnych PSL będzie głosował za 
przyjęciem budżetu na rok 2018.  
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  
poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 5, wstrzymało się – 0. 
 
Przewodniczący Sejmiku zarządził 15-minutową przerwę.  
 
Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady. 

 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2018-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wszystkie komisje stałe Sejmiku pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Załącznik nr 10 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych, przeciw – 5, wstrzymało się –0. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji z realizacji Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 w zakresie zadań delegowanych Samorządowi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego”. 

  
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 11 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji o realizacji współpracy 

międzynarodowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 2017 roku”. 
 
 

Zastępca Dyrektora Departamentu Współpracy Międzynarodowej, p. Aneta Brzyska 
korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawiła informację o realizacji współpracy 
międzynarodowej województwa warmińsko-mazurskiego w 2017 roku. 

 
Załącznik nr 12 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Współpracy Międzynarodowej 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Załącznik nr 13 

 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z działalności Biura Regionalnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli za okres grudzień 2016 r. – listopad 
2017 r.” 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Współpracy Międzynarodowej 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 14 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu gospodarki 
odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2011-2016 w latach 2014-
2016”. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Załącznik nr 15 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Informacji o stanie i rozwoju kultury  

w województwie warmińsko-mazurskim” 
 

Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski korzystając  
z prezentacji przedstawił informację o stanie i rozwoju kultury w województwie warmińsko-
mazurskim. 

 
Załącznik nr 16 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 17 

 
Radna Bożenna Ulewicz powiedziała m.in., że pomimo tego, że dach Teatru im. Stefana 

Jaracza w Olsztynie został zrewitalizowany to w przyszłorocznym budżecie zabezpieczone na ten 
cel są duże środki. Dodała, że Członkowie Komisji Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowali 
przedstawiony materiał, natomiast radni Klubu Prawa i Sprawiedliwości wstrzymają się od 
przyjęcia tego materiału dopóki nie zostanie przedstawiony materiał pokontrolny, z kontroli 
przeprowadzonej w Muzeum Warmii i Mazur. 

 
Radna Irena Burczyk powiedziała m.in., że Członkowie Komisji Kultury i Edukacji 

zgłaszali już, żeby zorganizować sesję poświęconą kulturze, po to, aby zapoznać się się nie tylko  
z danymi finansowymi, ale z tym co się dzieje w terenie, gminach, wioskach. Podkreśliła, że ma 
nadzieję, iż w planie pracy na przyszły rok taka sesja zostanie zaplanowana.  
 

Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Zdzisław Fadrowski odniósł się do 
wypowiedzi radnej Bożenny Ulewicz nt. Teatru i podkreślił m.in., że wykonawca został wyłoniony 
w trybie przetargowym  i  badania dachu pokazywały w ogólnym stanie, że wszystko jest  
w porządku.  Odniósł się do przykładu wiatraka koźlak w Olsztynku, który również wskazywał na 
to, że stan techniczny jest zadawalający, a później się okazało, że jest inaczej. Nadmienił, że 
stwierdzono, że więźba dachowa jest zagrożona owadem i stan we fragmentach tej więźby jest 
niezadawalający i trzeba było wykonać prace zabezpieczające. Dodał, że środki zaplanowane na rok 
przyszły związane są z budynkiem, którego dach nie był remontowany w ramach projektu.  
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 
 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2018-2022”. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 18 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wojewódzkiego Programu Wspierania Rodziny 
i Systemu Pieczy Zastępczej w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2018-
2022”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  

Załącznik nr 19 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

do międzynarodowej Federacji EUROPARC. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Współpracy Międzynarodowej 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  
Załącznik nr 20 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu porozumienia o współpracy pomiędzy 

Województwem Warmińsko-Mazurskim (Rzeczpospolita Polska) a Regionem Umbria  
(Republika Włoska). 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Współpracy Międzynarodowej 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  
Załącznik nr 21 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie Skarlińskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 22 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jezior Legińsko-

Mrągowskich. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 23 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Pana A.R. i Panią I.R. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr 
XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. 
w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 24 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Panią M.W. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr XXIV/465/08 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie 
„Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 25 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Panią D.M. i Pana J.M. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr 
XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. 
w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie”. 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 26 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
24. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Panią D.S. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr XXIV/465/08 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie 
„Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie”. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 27 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
25. Podjęcie uchwały w sprawie ponownego wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Pana A.F. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr 
XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. 
w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 28 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego Nr XIV/275/12 z dnia 21 lutego 2012 r. w sprawie zasad gospodarowania 
mieniem Województwa Warmińsko-Mazurskiego, zasad nabywania, zbywania, zamiany i 
obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania  
na okres dłuższy niż 3 lata i zasad gospodarowania aktywami trwałymi samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2012 r. poz.1224, 
z późn zm.). 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 29 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
 

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy umowy  
na dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych robót budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji,  
w związku z potrzebami osób niepełnosprawnych. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 30 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
28. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dwudziestu gminom  

w województwie warmińsko-mazurskim w formie dotacji celowych z przeznaczeniem na 
realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem i świadczeniem usług 
opiekuńczych w formie teleopieki w 2018 roku. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

Rodziny i Sportu oraz Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 31 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 

 
 

29. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Giżyckiemu, Ostródzkiemu, Piskiemu, 
Gołdapskiemu, Oleckiemu, Mrągowskiemu, Bartoszyckiemu, Iławskiemu, 
Działdowskiemu, Nowomiejskiemu, Ełckiemu, Olsztyńskiemu oraz Miastu Lidzbark 
Warmiński pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2018 r. 
działalności Powiatowych Bibliotek Pedagogicznych oraz Miejskiej Biblioteki 
Pedagogicznej w Lidzbarku Warmińskim. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji oraz Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 

Załącznik nr 32 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
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30. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na rok 2018. 
 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wszystkie Komisje stałe Sejmiku pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 
Załącznik nr 33 

 
Radna Irena Burczyk poprosiła o uwzględnienie w planie pracy na przyszły rok sesji 

poświeconej polityce kulturalnej oraz rozwojowi kultury, aby radni mogli zapoznać się z tym co się 
dzieje w kulturze. 

 
Przewodniczący Sejmiku powiedział m.in., że jest to ważny temat dla województwa 

warmińsko-mazurskiego i podkreślił, że zwołanie sesji  nadzwyczajnej poświęconej tylko  
i wyłącznie kulturze byłoby dobrym rozwiązaniem. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
31.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że kolejna sesja Sejmiku zaplanowana jest na 19 
lutego 2018 r. 
 
32. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje zostaną 
udzielone na piśmie. 
 
33. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Nie wniesiono. 

 
34. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji Sejmiku z dnia 27.11.2017 r. 
 
        

Wobec braku uwag, Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
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35. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że radni otrzymali projekt stanowiska Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie ustanowienia w województwie warmińsko-
mazurskim roku 2018 Rokiem Jubileuszu 100-lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości. 

 
Załącznik nr 34 

 
Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do projektu stanowiska. 
 
Wicemarszałek Województwa, p. Wioletta Śląska-Zyśk powiedziała m.in., że Marszałek 

powołał Zespół w celu przygotowania propozycji działań Samorządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego związanych ze 100-leciem odzyskania przez Polskę Niepodległości. Dodała, że 
planowane jest m.in. kilka sesji naukowych, wydanie kilku publikacji, konferencje, artykuły, 
audycje, konkursy dla uczniów. Podkreśliła, że istotne jest włączenie najmłodszych w te obchody 
oraz nauczycieli poprzez organizację widowisk, spektakli tanecznych, wieczornic, wystaw w galerii 
marszałkowskiej, koncertów nie tylko w Filharmonii, ale również w powiatach. Nadmieniła, że 
planowane jest wydanie książki o najwybitniejszych mieszkańcach Warmii i Mazur. Dodała 
również, że obchody będą interesujące dla wszystkich grup wiekowych regionu.  
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
stanowiska pod głosowanie.  

Za przyjęciem stanowiska głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że radni otrzymali projekt stanowiska Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie proponowanych zmian w funkcjonowaniu 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie. 

Załącznik nr 35 
 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do projektu stanowiska. 
 
Członek Zarządu Województwa, p. Sylwia Jaskulska odniosła się do stanowiska Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie proponowanych zmian dotyczących 
funkcjonowania Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie. Dodała, że Regionalna 
Dyrekcja Ochrony Środowiska zajmuje się wieloma sprawami, z którymi jeżeli zmiany zostaną 
wprowadzone to rolnicy, przedsiębiorcy, samorządowcy z Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
będą musieli jeździć do Białegostoku i tam uzgadniać decyzje środowiskowe. Podkreśliła, że 
zajęcie stanowiska jest ogromną troską o mieszkańców regionu. Nadmieniła, że apelują również do 
Wojewody o zajęcie wspólnego stanowiska z Samorządem Województwa i pozostałymi 
samorządowcami dla dobra regionu Warmii i Mazur.  

  
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

stanowiska pod głosowanie.  
Za przyjęciem stanowiska głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
 
 
 



17 
 

 
                                                                                                                                                                                                                      
36. Zamknięcie Sesji. 

 
Zamykając obrady XXXIII sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował wszystkim 

za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 
 

        Przewodniczący Sejmiku 
 
                   Jan Bobek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


